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Møde den: 18. november 2013, kl. 09.00 – 11.00 

1443-340 Arts Videolink 

UVA/EKA båndmøde 

 

Til stede: Mariann Holmslykke (MAR), Mette Dremstrup (MD), Sarah B. 

MacIntyre (SBM), Sissel Johansen (SRJ), Solveig Sannem (SOS) Søren Anker 

Andersen (SAA), Birgit Andersen (BAN) 

 

Fraværende: Theresa Albøge Laursen (TAL) 

 

Gæster: Peter Blankholm, Thomas Nielsen, Tomas Laier  

 

Referent: Helle Stolzenbach Steffensen (HSS) 

REFERAT 

 

1. 1. Godkendelse af dagsorden 

Ingen kommentarer 

 

 

2. Drøftelsespunkter 

 

AU IT servicevinduer i relation til eksamensplanlægning, 1 - 2 årli-

ge møder v/Peter Blankholm 

 

Ved store servicevinduer vil AU IT sikre, at der er opbakning og forståelse fra 

det øvrige AU til deres gennemførelse. AU IT's drift er skrøbelig pt. pga. ud-

fordringer i deres opsætning. Det betyder, at det vil tage 6 – 8 timer at få sy-

stemet kørende igen, hvis det går ned.  

AU IT har brug for 4 store servicevinduer om året. AU IT vil gerne sikre, at 

der er viden om servicevinduerne på universitetet, og at de er passet ind i det 

gældende årshjul. 

AU IT arbejder med 3 typer af servicevinduer 

 De planlagte store servicevinduer (ca. 4 gange om året) i weeken-

der fra lørdag 00.01 til søndag 23.59 

 Mindre adhoc servicevinduer hver torsdag fra kl. 06 - 07. 

 Akutte servicevinduer. 

 

Hvis der er planlagt servicevinduer, og det viser sig at give udfordringer f.eks. 

i forbindelse med afholdelse af eksamen vil AU IT meget gerne hjælpe. Ek-

sempelvis kan udfordringer måske afhjælpes ved opsætning af et mininet-

værk. 

 

AU IT vil gerne have en tilbagemelding på, hvornår de 4 servicevinduer place-

res bedst og giver mindst forstyrrelser. De vil gerne have mulighed for at lave 

2 pr. semester. 
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MAR spurgte om der var særlige forhindringer for, at servicevinduerne kunne 

placeres i juleferien og lige i begyndelsen af juli . Det var der ikke. 

 

Konklusion: 

UVA/EKA leverer et svar tilbage til AU IT i slutningen af indeværende måned. 

Svaret skal repræsentere hele AU Studier og skal derfor både gælde hovedom-

rådernes drift, Driftsenhedens drift (særligt Optag), men også AU Viden 

(EVU), AU Talent (Udveksling, ph.d., Summer University) og Folkeuniversi-

tetet skal høres. Hver UVAEKA-leder er ansvarlig for at indsamle mulige pe-

rioder fra hvert hovedområde, driftskoordinator indsamler fra de øvrige (Jet-

te Loll for Adgang og summer university, Birgitte Højland for EVU + ukendt 

for Folkeuniversitetet).  

 

Målet er at kunne lave en 5 årsplan, som kan evalueres hvert år. 

 

HSS laver en skabelon, som sendes ud til båndet hvori hvert hovedområde 

kan inddatere deres muligheder som grøn for mulig, gul for kan godt, men 

helst ikke og rød for umulig (kaldet frozen zone).   

 

Bemærk: Der er en kommunikationsopgave løbende - hvem skal tage hånd 

om det efterfølgende? Hver afsnitsleder/chef er ansvarlig for at sikre den fort-

satte kommunikation til egne medarbejdere og interessenter i tilknytning til 

eget område i forbindelse med servicevinduerne.  

 

Emnemanchet 'Brug af kaldenavn og visning af prøveform på Selv-

betjeningen v/MAR. 

 

Efter en debat blev det klart, at den løsning som emnemanchetten beskriver, 

måske er en lappeløsning på problemet. På den baggrund blev der lavet føl-

gende beslutning. 

 

Beslutning: 

Det skal laves en ny emnemanchet og den nuværende arkiveres. Den nye em-

nemanchet skal sætte fokus på det behov hovedområderne har og lægge op 

til, at der skal laves en analyse og vurdering af, hvad den bedste løsning vil 

være samlet i forhold til STADS, EDDI og selvbetjeningen.  

 

MAR laver ny emnemanchet. 

 

2. behandling af Undervisningsplanlægningssystemet - procesplan 

for og indhold af strategi for undervisningsplanlægning på AU 

v/SBM. 
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SBM ønsker kommentarer til indstilling og strategi, der også er sendt til chef-

gruppen. Kommentarer fra begge grupper vil blive indskrevet i indstillingen, 

inden den gives videre til uddannelsesbånd og dialogforum.  

 

SBM's indstilling hviler på ph.d.-studerendes anbefaling om at bryde plan-

lægningen ned i mindre zoner for planlægning. Opgaven for hele AU er for 

stor og kompleks.  

 

Følgende blev diskuteret: 

 

Projektorganisering: Sammenlægning af styregruppen for LMS og Planlæg-

ningssystemet. Der blev udtrykt bekymring om, at planlægningsprojektet 

kunne blive nedprioriteret i forhold til LMS, at det ville blive et appendiks. 

Det er et vigtigt projekt, og det skal have opmærksomhed både praktisk men 

også strategisk. Hvis det kommer i anden række efter LMS projektet, kan det 

få konsekvenser for projektets resultat. Fordelene ved at koble det sammen 

ville være, at planlægningsprojektet kunne nyde gavn af den opmærksom, 

som LMS har fra det faglige miljø. 

Samtidig er det meget centralt, at der foretages en tæt koordinering mellem 

LMS, Planlægningsprojektet og EDDI i hele projektforløbet. 

 

Organisering af planlægning: 

Der var uenighed om organisering decentralt eller centralt.  

 

Alle argumenter for og imod centralisering/decentralisering bringes videre til 

chefgruppens diskussion af indstilling og strategi, sammen med det løsnings-

forslag, som mødte fuld opbakning fra alle: at udsætte diskussionen af organi-

seringen af planlægningsopgaven og i stedet fokusere på principperne for 

planlægning, som er de vigtigste at få den faglige ledelses opbakning og støtte 

til. 

 

Principper for planlægning:  

Det blev påpeget at de foreslåede undervisningstidspunkter ikke harmonerer 

med den gældende udmelding og praksis på AR og BSS, hvor tidsrummet er 

8.15 -18.  Dette konkrete ændringsforslag bringes også med til chefgruppen. 

 

Til punktet om at faglige studiestartsarrangementer prioriteres over alt andet, 

er der spørgsmål fra ST og AR, der p.t. har problemer med lokalefordeling, 

hvor undervisningen på ST er begyndt, mens der er faglige studiestartsarran-

gementer og undervisning på AR.  

 

Der blev givet udtryk for, at man ikke ønsker at være ansvarlige for andet end 

lokaler til undervisning og eksamen. Konferencer, ph.d.-forsvar, gæsteboliger, 

studenterforeningsarrangementer, lokale foreninger og lignende, må andre 
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tage sig af. Det blev bemærket, at HE håndterer denne del af lokaleejerskabet, 

men at der netop skal foretages en analyse af lokalerejerskabet i samarbejde 

mellem AU Studier, AU Forskning og Talent og dekansekretariaterne ifølge 

indstillingen, så der kan trækkes klare linjer for, hvem der har ansvar for 

hvad.  

ARTs principper vedlægges som bilag til indstillingen. 

 

UVAEKA blev afslutningsvist enige om, at det vigtigste er at gå videre med en 

opfordring til, at der udarbejdes/arbejdes hen imod fælles retningslinjer for 

undervisningsplanlægning og at man efterfølgende fokuserer på organiserin-

gen. 

 

 

Prioriteringsmetode v/SBM.  

Flyttet til næste møde d. 25. nov. og kobles til kommissorium, der er udleveret 

fra MVL  

 

 

3. Opfølgningspunkter 

Punktet blev ikke nået. 

 

 

4.    Orientering fra 

- Det tværgående bånd for uddannelse 

- Dialogforum 

- SNUK-båndet 

- VEST-båndet 

- UJS 

- Driftsenheden 

- Status på indmelding af AU-ønsker til STADS-leverance 13.4 

v/BAN 

Punktet blev ikke nået. Der kommer en opfølgning på, hvilke ønsker der er 

sendt ind til STADS samarbejdet, og hvad der sker med de øvrige indmeldte 

ønsker fra BAN.  

 

 

- Emnemanchet 'Overdragelse af studiekortsproduktion til Cam-

pus Service' v/Morten Bak Josefsen  

 

Der blev fremhævet følgende med AU's studiekortsproduktion: 

Der er en meget ringe service i studiekortsproduktionen. Ved studiestart er 

det umuligt at få kontakt med afdelingen, og der er så godt som ingen sup-

port. Kun gennem personligt netværk kan må få hjælp. Systemet fungerer ik-

ke tilfredsstillende for AU i dag. 
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Beslutning: 

 

- HIH har i dag en velfungerende ordning, hvor studiekortet bruges 

både som nøglekort og betalingskort. Hvis HIH skal ind under AU's 

løsning skal såvel betjening som kvaliteten være en anden, end den er 

i dag. Det vil ellers være alt for kritisk for HIH  

- UVA/EKA båndet støtter op om emnemanchetten under betingelse af, 

at løsningen ikke stille de studerende ringere, end de er i dag. Der må 

ikke ødelægges noget, som fungerer i dag. 

- Det kan overvejes at anbefale, at opgaven flyttes tilbage AU Studier, 

Driftsenheden, hvis det ikke synes realistisk, at den nødvendige 

kvalitet kan leveres med den nuværende organisering. Emdrup har 

bl.a en stor interesse i dette. De internationale studerende skal tænkes 

med ind i en ny analyse.  

- Der skal laves en uddybende analyse af opgaven og en indstilling, som 

der efterfølgende kan tages beslutning om.  

 

 

4. Siden sidst i afdelingerne 

Punktet blev ikke nået.  

5. Pipeline 

 

- Opfølgning på båndseminaret samt bearbejdning på båndkommissori-

um v/SRJ Dato for arbejdsmøde er ikke fastsat. 

  

- Bånd og kompetencer (kursuskatalog for medarbejdere) v/Hanne Tok-

svig. Dato for behandling: 2. dec. 2013. 

 

- Emnemanchet 'Oprydning i gamle jobs på STADS PRODUKTION, ver-

sion 13.1' v/Peter Herning. Dato for behandling er ikke fastsat endnu.  

 

- Emnemanchet 'Fjernundervisning' v/Pernille Lemming. Dato for be-

handling er ikke fastsat endnu.  

 

 

6. Forslag til dagsorden for næste møde 

- Orientering om båndkommissorium  

- Prioriteringsmetode/SBM 

- 2. behandling Emnemanchet om Brug af kaldenavn og visning af 

prøveform /MAR. 

- Evt. behandling af liste til AU IT herunder afklaring af interessenter i 

forbindelse med information og kommunikation på hovedområderne. 
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- Orientering af status på planlægningssystem efter møde i Chefkredsen 

/SBM. 

 

8.  Eventuelt 

Der var ingen punkter. 

 


